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Postulaty KSN skierowane do Ministra Gospodarki, V-Premiera W. Pawlaka 
 
Pismem l. dz. KSN/39/2008 z 09.04.2008 r., skierowanym do Ministra Gospodarki, 
Wicepremiera Waldemara Pawlaka Krajowa Sekcja Nauki NSZZ ”SOLIDARNOŚĆ” 
przedstawiła następujące postulaty do negocjacji: 
 

1. Oczekujemy od Ministra Gospodarki obrony jednostek badawczo-rozwojowych przed 
zamiarami ich bezmyślnego, szkodliwego dla naszego kraju likwidowania, 
ograniczania ich działalności itp. Oczekujemy też likwidacji patologii towarzyszących 
procesom restrukturyzacji jednostek badawczo-rozwojowych. Dotychczasowe 
działania Ministerstwa Gospodarki Krajowa Sekcja Nauki NSZZ „Solidarność” uważa 
za niewystarczające, w tym porównując je z opieką i ochroną uzyskiwaną  przez 
jednostki badawczo-rozwojowe ze strony innych resortów nadzorujących. 

2. Oczekujemy od Ministra Gospodarki wywarcia nacisku na urzędy ministrów: nauki i 
finansów na rzecz znacznego dynamicznego zwiększania nakładów budżetowych na 
naukę, w tym stworzenia mapy drogowej dochodzenia do wskaźników uznawanych za 
właściwe przez Unię Europejską: 3 proc. PKP nakładów na badania naukowe rocznie. 

3. Domagamy się od Ministra Gospodarki stworzenia trwałych, a nie tylko 
incydentalnych (czasowych) mechanizmów zmierzających do zwiększenia 
finansowania badań naukowych przez gospodarkę i do uzyskania synergii środków 
budżetowych oraz przedsiębiorców. 

4. Wnioskujemy do Ministra Gospodarki o wywarcie nacisku na urząd ministra nauki o 
udrożnienie procedur konkursowych dla projektów rozwojowych i celowych, które w 
II połowie 2007 r. zostały faktycznie zablokowane ze szkodą zarówno dla gospodarki 
jak i jednostek naukowych będących wykonawcami prac badawczo-rozwojowych w 
tych projektach. 

5. Oczekujemy od Ministra Gospodarki wniosku do rządu w sprawie uruchomienia 
środków budżetowych na restrukturyzację jednostek naukowych w oparciu o ustawę o 
zasadach finansowania nauki. 

6. Wnioskujemy do Ministra Gospodarki o wywarcie nacisku na rzecz jak najszybszego 
uruchomienia projektów finansowanych przez Narodowe Centrum Badań i Rozwoju 
NCBR. Utworzenie NCBR nie daje jak dotąd rezultatów w postaci otwarcia 
odpowiednich konkursów, choć ustawowo Centrum to posiada do dyspozycji 
corocznie 10 procent środków budżetowych na naukę. Biorąc pod uwagę możliwości 
zawierania umów wieloletnich można uważać, że niedziałanie NCBR oznacza de facto 
zablokowanie 1,5 mld zł na badania naukowe w Polsce w skali niepodpisanych dotąd 
umów. 

7. Wnioskujemy do Ministra Gospodarki o podjęcie działań na rzecz wzrostu płac 
pracowników w jednostkach badawczo-rozwojowych do poziomu średniej krajowej 
wszędzie tam, gdzie taki poziom nie jest osiągany. 

8. Oczekujemy od Ministra Gospodarki działań na rzecz: 
• zwiększenia dotacji statutowych konsolidowanych jednostek badawczo-

rozwojowych resortu gospodarki, 
• dopuszczenia jednostek naukowych do roli koordynatorów klastrów, ponieważ 

z niewiadomych powodów i mimo licznych, uzasadnionych wniosków 
środowiskowych zostały z tego wyeliminowane, 

• przeciwdziałania łamaniu praw pracowniczych i związkowych w jednostkach 
badawczo-rozwojowych nadzorowanych przez Ministra Gospodarki, 

• udziału przedstawicieli JBR-ów w gremiach decyzyjnych polskiej nauki (rada 
nauki, projektowana rada nauki przy Premierze itp.). 
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9. Oczekujemy od Ministra Gospodarki zaniechania praktyki zaniżania kosztów 
konsolidacji jednostek badawczo-rozwojowych resortu gospodarki w 
rozporządzeniach Ministra Gospodarki dotyczących łączenia jednostek. 

10. Oczekujemy od Ministra Gospodarki natychmiastowego odwołania dyrektora 
Instytutu Organizacji i Zarządzania w Przemyśle ORGMASZ, pana Grzegorza 
Górskiego. Dalsze pozostawanie pana Grzegorza Górskiego na stanowisku dyrektora 
tej jednostki badawczo-rozwojowej zagraża bezpośrednio przyszłości ORGMASZ-u. 

11. Wnioskujemy do Ministra Gospodarki o monitorowanie sytuacji komercjalizowanych 
jednostek badawczo-rozwojowych nadzorowanych dotąd przez Ministra Gospodarki. 
Otrzymujemy bowiem sygnały o ich traktowaniu przez resort skarbu w sposób nie 
uwzględniający ich specyfiki, co może doprowadzić do powstania w przyszłości 
szkody w postaci utraty części majątku narodowego jaki stanowią komercjalizowane 
jednostki. 

12. Jako w pełni do tego uprawniony podmiot związkowy oczekujemy ustalenia zasad 
dialogu z Ministrem Gospodarki  w sprawach jednostek badawczo-rozwojowych, 
gospodarki opartej na wiedzy, innowacyjności itp., w tym cyklicznych spotkań  w 
przyszłości. 
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